
Zápis z jednání akademického senátu 27. 11. 2023 
 

Přítomni: J. Blažej, M. Čechová, L. Heriban, T. Hobza, D. Kobylka, Z. Legerský, 

D. Majerová, K. Pilná, Z. Potůček, S. Skoupý, J. Sochor, P. Strachota, M. Tušek 

 

Omluveni: K. Augsten, J. Bielčík, P. Distler, R. Dvořák, M. Procházka 

 

Hosté (ne po celou dobu jednání): proděkan doc. Ing. Jan Čepila, Ph.D., děkan doc. Ing. 

Václav Čuba, Ph.D., proděkan prof. Dr. Ing. Petr Haušild, prof. Ing. Igor Jex, DrSc., Ing. 

Kryštof Kadlec, Ing. David Kramár, tajemnice Mgr. Alena Králová, proděkan doc. Mgr. 

Milan Krbálek, Ph.D., Ing. Šárka Salačová, Ph.D. 

 

Program jednání: 

• Kontrola zápisu z minulého jednání 

• Vyhlášení přijímacího řízení do doktorských studijních programů pro akademický rok 

2024/25 

• Změna garantů doktorských studijních oborů Aplikovaná informatika a Radiologická 

fyzika 

• Návrh stupnice prospěchových stipendií 

• Změny Statutu FJFI 

• Výroční zpráva FJFI ČVUT v Praze 2022 

• Návrh delegáta za fakultu do sněmu Rady vysokých škol 

• Organizace a financovaní doktorského studia 

• Různé 

 

 

Zápis z jednání: 

 

1. Zasedání AS začalo schvalováním zápisu z minulého jednání. Zápis byl v předložené 

podobě bez připomínek schválen aktuálním počtem přítomných senátorů: 12 hlasů pro, 

0 proti, 0 se hlasování zdrželo. 

 

2. Vyhlášení přijímacího řízení do doktorských studijních programů pro akademický rok 

2024/25 okomentoval proděkan P. Haušild. Jde o běžné vyhlášení pro nově akreditované 

doktorské studijní obory pro příští akademický rok 2024/2025, nově je však předloženo jako 

příkaz děkana. Vyhlášení bylo schváleno aktuálním počtem přítomných senátorů: 12 hlasů 

pro, 0 proti, 0 se hlasování zdrželo. 

 

3. Předloženou změnu garantů doktorského studijního programu Aplikovaná informatika 

a doktorského studijního oboru Radiologická fyzika vysvětlil proděkan P. Haušild. V případě 

oboru Radiologické fyziky je změna vynucena rozvázáním pracovního poměru na FJFI 

původním garantem a nově je navržen doc. Ing. Petr Průša, Ph.D., u Aplikované informatiky 

je změna dána věkem dosavadního garanta a nově je navržen doc. Dr. Ing. Milan Šiňor. 

Komise pro studijní záležitosti AS FJFI návrh prostudovala a nemá vůči změně výhrady. 

Změna garantů doktorského studijního programu Aplikovaná informatika a doktorského 

studijního oboru Radiologická fyzika byla tímto v AS FJFI souhlasně projednána. 

 

4. Oproti navrženému programu jednání byl bod "Návrh stupnice prospěchových stipendií" 

odložen na pozdější dobu. Změny Statutu FJFI komentoval přítomným proděkan J. Čepila. 



Protože byl bod projednáván a připomínkován již na minulém zasedání AS, byly do něj 

zapracovány všechny vznesené připomínky a dále i vybrané požadavky legislativní komise 

AS ČVUT a právního odboru ČVUT. V diskusi byl řešen pouze formát dokumentu 

posílaného na AS ČVUT, umístění podpisu a opravena drobná chyba. Statut FJFI byl 

schválen aktuálním počtem přítomných senátorů: 13 hlasů pro, 0 proti, 0 se hlasování zdrželo. 

 

5. Výroční zprávu FJFI ČVUT v Praze za rok 2022 představil děkan V. Čuba. Text zprávy již 

prošel projednáním na minulém zasedání AS a všechny vznesené připomínky do něj byly 

zapracovány. Aktuálně proto byla diskutována jen grafická stránka dokumentu, ve které 

senátoři navrhli drobné úpravy. Výroční zpráva FJFI ČVUT v Praze 2022 byla schválena 

s navrženými grafickými úpravami aktuálním počtem přítomných senátorů: 13 hlasů pro, 

0 proti, 0 se hlasování zdrželo.  

 

6. Návrh stupnice prospěchových stipendií představil proděkan M. Krbálek. Oproti 

předchozímu AR nedošlo v návrhu k žádným změnám. Vzhledem k odlišnému počtu studentů 

s nárokem na stipendium však bude celková vyplacená částka odlišná. Komise pro studijní 

záležitosti AS FJFI návrh prostudovala a doporučuje ke schválení. 

V diskusi byla řešena naplněnost stipendijního fondu a možnost jeho využití k finanční 

pomoci studentům v nouzi. Vzhledem k omezeným zdrojům, ze kterých je stipendijní fond 

naplňován (poplatky za studium apod.), je vhodnější k tomuto účelu použít sociální fond, 

který je doplňován z rozpočtu FJFI a studenti pak žádají sociální stipendium. Proděkan 

M. Krbálek rovněž stručně představil postup vydávání sociálních stipendií, statistiku žádostí 

o sociální stipendium a podmínky k jejich schválení. Při tvorbě a schvalování rozpočtu FJFI 

na příští rok v AS bude naplněnost sociálního fondu zkontrolována.  

Návrh stupnice prospěchových stipendií byl schválen aktuálním počtem přítomných senátorů: 

13 hlasů pro, 0 proti, 0 se hlasování zdrželo. 

 

7. Návrh delegáta za fakultu do sněmu Rady vysokých škol okomentoval předseda T. Hobza.  

Jako jediný předložený kandidát byl prozatím představen doc. Ing. Ľubomír Sklenka, CSc., 

který tuto funkci plnil v minulém období. Děkan V. Čuba okomentoval dosavadní vzornou 

činnost zástupce, avšak vzhledem k neaktualizovanému životopisu zaslanému senátorům až 

v den jednání bylo rozhodnuto o hlasování o delegátu formou per rollam v pondělí 4.12. Do 

pátku 1.12. do 12:00 tak lze navrhovat další kandidáty na delegáta za fakultu do sněmu Rady 

vysokých škol a to e-mailem na adresu předsedy AS FJFI T. Hobzy. Termíny byly zvoleny 

s ohledem na potřebu včas nahlásit zvoleného delegáta na AS ČVUT.  

Hlasování formou per rollam delegáta za fakultu do sněmu Rady vysokých škol bylo 

schváleno podle uvedeného harmonogramu aktuálním počtem přítomných senátorů: 13 hlasů 

pro, 0 proti, 0 se hlasování zdrželo. 

 

8. Bod jednání "Organizace a financovaní doktorského studia" uvedl senátor L. Heriban. 

Vzhledem k narůstajícím životním nákladům a dlouho nezměněné výši stipendia se studenti 

doktorského studia v prezenční formě dostávají do finanční tísně, která je nutí hledat další 

zaměstnání, což však vede často k prodlužování studia a dalším komplikacím při studiu. 

V rámci projednávaného bodu byly proto diskutovány možnosti, jak studentům finančně 

pomoci. Jako navrhované řešení byly probírány např. možnosti zvýšení hodinové platby za 

výuku (uvedeny příklady z pedagogické aktivity studentů na KM), příspěvky za publikace, 

zvýšení stipendia pro nejlepší studenty FJFI, zvýšení práce na projektech atd.  

Vedení FJFI považuje uvedenou problematiku za velmi důležitou a finanční situaci studentů 

doktorského studia v prezenční formě bude ve spolupráci s vedoucími kateder řešit. Prvním 

krokem bude rychlá příprava podkladů k příjmům studentů po jednotlivých katedrách, 

statistika jejich studia a podkladů o zapojení studentů do práce kateder (výuka, projekty 

apod.). Ze zjištěných informací bude následně vyvozen komplexní soubor opatření, které by 

měly příjmy studentů zvýšit. Další činnost v této věci bude probíhat v úzké spolupráci mezi 



děkanem V. Čubou a studentskými zástupci v AS FJFI. Vhodné je také koordinovat činnost se 

studentskou komorou Rady vysokých škol.  

 

9. V bodu „Různé“ byly probírány následující záležitosti:  

 

- předseda volební komise pro volby studentských zástupců do AS FJFI a AS ČVUT 

S. Skoupý poděkoval členům volební komise i děkanátu FJFI (odd. tajemníka, oddělení 

vnějších vztahů atd.) za spolupráci a stručně okomentoval průběh voleb a představil jejich 

výsledky. V průběhu voleb se ukázal problém se zadáváním některých oprávněných voličů do 

volebního systému, který však byl vyřešen.  

Výsledky voleb studentských zástupců do AS FJFI jsou následující. Zúčastnilo se 278 

hlasujících z 1291 možných (tj. 22 %), z toho se 1 zdržel. Zvoleni byli v pořadí podle počtu 

hlasů: Bc. Jakub Sochor, Bc. Lucie Titzová, Beáta Hrdličková. Jako náhradníci jsou pak 

Zdeněk Legerský a David Chudožilov.    

Výsledky voleb studentských zástupců do AS ČVUT jsou následující. Zúčastnilo se 259 

hlasujících z 1321 možných (tj. 20 %), z toho se 11 zdrželo. Zvoleni byli v pořadí podle počtu 

hlasů: Bc. Lucie Titzová a jako náhradník pak Bc. Jakub Sochor. 

Předseda AS T. Hobza poděkoval za práci v AS senátorům, kterým nyní končí volební období 

a upozornil, že na příštím zasedání v lednu 2024 bude volba místopředsedy za studentskou 

část AS FJFI. 

 

- byla diskutována transformace studovny T214 v budově v Trojanově ulici na učebny, se 

kterou nesouhlasí pracovníci KM. Důvodem je vysoká obsazenost a vytíženost velké 

studovny T214 a nedostatečná kapacita nově plánované studovny v půdních prostorách. 

Uvedenými zásahy by se rovněž výrazně zvýšil pohyb studentů v prostorách doktorandů KM 

a rušil tím tak její provoz. Vedení FJFI zdůvodnilo plánovanou transformaci akutní potřebou 

učeben pro zajištění výuky podle nově akreditovaných studijních programů (velký počet 

programů a výuka v anglickém jazyce) a slíbilo uvedenou transformaci ještě zvážit a probrat 

další možná alternativní řešení (přesun kuchyňky a omezení přístupu studentů, pronájem 

učeben, slučování výuky atd.). 

 

- senátorka K. Pilná přislíbila rozeslání podrobnějších informací ke stavu řešení špatných 

hygienických podmínek v některých ubytovacích zařízeních SÚZ ČVUT, které bylo 

probíráno na minulém zasedání AS FJFI. 

 

- proděkan M. Krbálek slíbil rychlé zveřejnění výsledků ankety za LS AR 2022/2023. 

 

- přítomní byli upozorněni na informace o e-mailové aktivitě adresátů, které lze zjistit ve 

webovém rozhraní pro Outlook a které mohou být principiálně zneužity. Vedení FJFI 

přislíbilo dotaz na VIC, zda lze funkci vypnout. 

Příští zasedání AS FJFI se uskuteční 29. 1. 2024. 

Zapsal: Dušan Kobylka 

Místopředseda za studentskou část: Lukáš Heriban 

Místopředseda za akademické pracovníky: Josef Blažej 

Předseda: Tomáš Hobza 


